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Raadsbijdrage Kadernota 2014-2017 
 
Voorzitter, 
 
Onze vragen over de kadernota zijn in de commissie bevredigend beantwoord. Wij komen op 
de nagekomen schriftelijke  beantwoording nog verderop terug. Hiervoor onze dank. 
 
Wat betreft de kadernota in zijn algemeen worden hoofdlijnen uitgezet voor de begroting. 
Hoofdlijnen, kaders, die ook wij willen volgen: 
 
Een belangrijke hoofdlijn is het budget voor samenlevingsinitiatieven. Dit budget 
verdient onze steun met name omdat daarmee de mogelijkheid wordt geboden ook 
daadwerkelijk de terugtredende overheid niet alleen als leeg begrip te hanteren. Er is een 
startmotor nodig om initiatieven mogelijk te maken, op gang te brengen.  
 
De verhoudingen binnen onze lokale samenleving zullen de komende jaren drastisch 
veranderen. En met verhouding bedoelen we de verhouding overheid-inwoners. De overheid 
zal minder willen en minder kunnen doen. Inwoners zullen meer in samenwerking met 
dezelfde overheid oplossingen moeten verzinnen voor maatschappelijke problemen waar we 
mee geconfronteerd worden. De inwoners staan niet alleen. Ook maatschappelijke 
organisaties, bedrijfsleven  en verenigingen zullen voor dezelfde maatschappelijke opgaven 
komen te staan als de inwoners. Kortom: de overheid kan het niet meer alleen oplossen en 
ook al zou de overheid dat willen dan is er geen geld meer voor.  
Maar het is niet dit financieel argument dat een doorslaggevende rol speelt voor een 
terugtredende overheid. Het is het beroep wat de burger op zijn eigen inbreng, zijn eigen 
creativiteit doet om tot oplossingen te komen. Oplossingen die van onderop komen, zonder 
al te veel bemoeizucht van bovenaf, zijn oplossingen die structureel beter geborgd zijn. 
 
Vanmiddag zaten we bij de eerste Casadelezing met een groep raadsleden en stakeholders 
uit de Langstraat: maatschappelijke organisaties zoals Casade, Baanbrekers, Prisma en ook 
de Rabobank zaten bij elkaar om te praten over sociaal ondernemerschap. Ook in dit 
gezelschap was men er van overtuigd om vooral oplossingen te zoeken die bij de mensen 
zelf gevonden moeten worden, soms ver weg soms dichtbij en in samenwerking met de 
maatschappelijke organisaties.  
Dit soort bijeenkomsten sterken ons in de gedachten dat we naast de meer traditionele 
paden ook nieuwe paden moeten bewandelen om initiatieven uit de samenleving te 
stimuleren en zorgen dat deze voldoende brandstof hebben om op te starten. Ook sociaal 
ondernemerschap bevorderen, stimuleren en faciliteren zal de overheid op haar agenda 
moeten plaatsen. 
 
Het Brabantse kennisinstituut (PON) stelt zich in het jaarboek over 2013 o.a.de vraag hoe de 
overheid het ontstaan van nieuwe verbindingen kan stimuleren. Zij geven enkele 
voorbeelden waaronder, notabene een prachtig voorbeeld uit onze gemeente: Het Kinderbos 
Scorpius in de kern Loon op Zand. Met deze voorbeelden wordt een positief beeld geschetst 
van de kracht van inwoners, mete daar waar nodig medewerking van overheid en 
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maatschappelijke organisaties. De titel van hun Jaarboek 2013 luidde: Zo doen we dat in 
Brabant. In aansluiting hierop stellen we voor om uit te gaan van het motto: zo kunnen we 
dat in Loon op Zand: Op eigenkracht en vooral samenwerkend met elkaar. 
 
En inderdaad: de kost gaat voor de baat uit. De motor gaat pas werken bij een goede 
startmotor. Om die reden staan we vierkant achter het voorgestelde budget voor 
samenlevingsinitiatieven. Een budget die ook geen hokjes en schotjes hoort te hebben.  
In die zin sluiten we ons van harte aan bij de bijdrage van GemeenteBelangenals zij graag 
een verbinding zien in de uitvoering van beleidsvelden, over de programma’s heen. Hoe ga 
je de samenhang tussen het sociale domein en economische activiteiten met elkaar 
koppelen. 
Een budget die bedoeld is om initiatieven op sociaal, fysiek en economisch terrein mogelijk 
te maken. Vandaar ook onze aanbeveling het voorgestelde budget voor economische zaken 
van 25.000 euro hier aan toe te voegen. Zeker gezien de uitleg van de portefeuillelhouder 
terzake in de raadsbrede commissie. 
 
Eenzelfde advies betreft het voorstel om structureel 15.000 euro vanaf 2015 te reserveren 
voor woongerelateerde onderzoeken. Doorbreekt de schotten en zorgt dat deze initaitieven 
ook een bredere zin mogelijk worden gemaakt op het gebied van wonen: wijken, 
energieneutrale bouw, zorgneutrale buurten, etc. Maakt ruimte op dit gebied voor initiatieven 
uit de samenleving 
 
Het subsidiebeleid wordt op dit moment herijkt. Ook de relatie met het accommodatiebeleid 
wordt in beeld gebracht. Wij worden hier goed over geinformeerd en wachten de discussie 
en besluitvorming verder af. Voor ons in ieder geval geen reden om te stellen dat er pas 
ruimte voor is voor het budget voor samenlevingsinitiatieven als het voortbestaan van 
verenigingen in financiele zin is zeker gesteld. Dit is een zeer voorbarige conditie en 
tegelijkertijd legt het ten onrechte een verband tussen zaken die juist elkaar aanvulling 
kunnen zijn. Wij willen de portefeuillehouder wat dit betreft niet voor de voeten lopen. Wij 
gaan ervan uit dat bij de begrotingsbehandeling een evenwichtig en gemotiveerd verhaal van 
de kant van het College verwacht mag worden om dit vraagstuk op te lossen. 
 
Formatieuitbreiding. 
Een belangrijk onderwerp betreffen de voornemens m.b.t. de structurele formatieuitbreiding 
voor een bedrag van € 160.000. In z’n algemeenheid vinden we dat we de doelstelling 
moeten zien te halen wat betreft de taakstellende bezuiniging op de formatie wat met elkaar 
is afgesproken. 
 
M.b.t. de afdeling Mens & Maatschappij wordt een uitbreiding van 1 fte voorgesteld. Gezien 
de motivatie i.v.m. de transities lijkt dit een te billijken voornemen. Zo staat het in de 
kadernota en wordt herhaald in de nagekomen schriftelijke beantwoording. Onze fractie vindt 
op dit moment dat duidelijk moet worden gemaakt dat juist samenwerking met de drie 
transities zou kunnen leiden tot een minder grote vraag dan nu wordt voorgesteld. We 
verwachten bij de begroting hierover een betere onderbouwing. 
 
 M.b.t. Vergunningsverlening en handhaving hebben we geen nieuwe argumenten 
aangedragen gekregen. De onderbouwing kan naar ons verbeterd worden als daarbij ook 
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betrokken wordt in hoeverre juist juridische samenwerking met andere gemeenten mogelijk 
soulaas kan bieden.  
 
M.b.t. Communicatie willen we toch aandringen op een verdere onderbouwing waarin nieuwe 
taken ook gestart kunnen worden door oude taken te verminderen, en dan niet alleen binnen 
de afd. comunicatie, maar organisatiebreed. Wij verwachten deze afweging en 
onderbouwing terug te zien bij de definitieve vorostellen bij de begroting. 
 
Algemeen leidraad bij ons: de fte-taakstelling zien te halen binnen de gemaakte afspraken. 
 
Tot slot wensen wij u veel succes toe bij de verder voorbereidng van de begroting en zijn wij 
uiteraard te allen tijde bereikbaar, ook tussen door, voor eventuele nadere uitwerking op 
onderdelen. 
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